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PROTOKÓŁ Nr 0012.5.9.2013 

z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej 
w dniu 24 października 2013r. 

 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój sala nr 130A. 
Czas posiedzenia: godz. 13.30 – 15.00 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Problemy osób starszych w mieście. 
4. Podatki i opłaty lokalne. 
 

- projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości  
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok,  
 

- projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębia-Zdroju na 2014 rok,  
 

- projekt uchwały w sprawie wysokości stawki opłaty od posiadania psów, 
terminu płatności, zasad ustalania i poboru oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso,  
 

- projekt uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 
określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój w roku 2014 oraz zwolnienia z opłaty targowej 
niektórych rodzajów sprzedaży,  

 
4. Sprawy bieżące. 
 

− projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

− projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 rok w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok, 
 

− projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2013, 

 
− projekt uchwały w sprawie połączenia Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego z Miejskim Zarządem Nieruchomości, 
 

− odpowiedź na wniosek komisji w sprawie środków na utworzenie ośrodka 
interwencji kryzysowej, 

 
5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu 19 września 2013r.  
6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca komisji radna Bernadeta Magiera, 
która powitała zebranych.  
 
 
Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
 
 
Ad. 3 
 
Problemy osób starszych w mieście. 
 
Bernadeta Magiera 
- Proszę o zabranie głosu panią Marię Somerlik. 
 
Maria Somerlik 
- Dziękuję państwu za zaproszenie i zainteresowanie się seniorami w 
mieście. Sprawy dotyczące geriatrii przedstawi obecny dzisiaj pan doktor 
Warchałowski. Przedstawię państwu sytuację seniorów w naszym mieście. Miasto 
posiada dla seniorów Uniwersytet III wieku, pomocową radę ds. seniorów. Jest 
Dom Pomocy Społecznej, Zakład Pielęgnacyjno-Opiekuńczy, Zakład 
Pielęgnacyjno-Leczniczy. Rada ds. seniorów widzi potrzebę globalnej pomocy 
seniorowi. Chodzi o seniora, który pozostanie w domu. Będzie mieszkał w swoim 
domu i do dyspozycji dostanie zajęcia rekreacyjne, w różnych klubach seniora. 
Można zorganizować stołówkę z wyżywieniem obejmującym diety. Wtedy senior, 
zgodnie z jego jednostką chorobową, będzie mógł korzystać. Interesowało by nas 
utworzenie domu rodzinnego seniora, całodobowego. Jest to rodzaj mini domu 
pomocy społecznej, gdzie przebywa kilka osób. Jest to plan perspektywiczny. 
Jako rada ds. seniorów ubolewamy, że nie ma dobrego, co było wcześniej, domu 
dziennego pobytu dla seniorów, który znajdował się przy Domu Pomocy 
Społecznej. Dom dziennego pobytu funkcjonował bardzo dobrze i byłam bardzo 
niezadowolona, jak się dowiedziałam, że go nie ma. Organizowałam jego 
powstanie. Seniorzy mieli gdzie spędzić czas, mieli też wyżywienie i potem szli do 
domu. Jest też lecznictwo geriatryczne i rehabilitacja. My jako rada działamy 
wyłącznie charytatywnie. Jeśli chodzi o wykłady, to rada prowadzi wykłady od 
kwietnia do końca tego roku. Wykłady są bezpłatne dla uczestniczących i 
wykładowców. O wykładach w przyszłym roku poinformujemy. Wykłady stały się 
moden i jest dużo chętnych wykładowców. Rada informuje, że na wykłady mogą 
przyjść wszyscy zainteresowani, ale przychodzą głównie seniorzy. Czego 
najbardziej oczekują seniorzy ? Pomyśleliśmy o rehabilitacji, bo branżę górniczą 
najbardziej interesuje rehabilitacja. Uniwersytet III wieku prowadzi wykłady, 
wycieczki. Natomiast rada ds. seniorów Chciałaby, aby zająć się osobami 
starszymi, pod względem rehabilitacji. Polegałoby to na tym, żeby dla seniorów 
miasta Jastrzębia, w budżecie były pieniądze na rehabilitację. Seniorzy zgłaszają 
nam duże kolejki w oczekiwaniu na zabiegi. Rozmawiałam z dyrektorem szpitala 
wojewódzkiego i panią doktor Marek z przychodni na ul. Turystycznej i są 
rehabilitacją zainteresowani. Tylko ktoś by musiał zapłacić. My możemy zająć się 
rekrutacją, a w szpitalu, czy przychodni lekarz powie, jaki zabieg dla danego 
pacjenta byłby wskazany.  
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Bernadeta Magiera 
- Czy to byłoby poza kontraktem ?  
 
dr Paweł Warchałowski 
- Oczywiście, gminy organizują dla seniorów różne formy aktywności. W 
niektórych miastach są to bezpłatne szczepienia np. przeciwko grypie, w 
ustalonym przedziale wiekowym. W Częstochowie, z budżetu miasta została 
wygospodarowana pewna kwota pieniędzy, którą postanowiono przeznaczyć na 
rehabilitację. Jest to poza kontraktem. Biorąc pod uwagę sytuację w jakiej 
znajduje się służba zdrowia, kontrakty są w pewien sposób ograniczone, na 
rehabilitację. Z kontraktów korzystają zarówno dzieci, które wymagają 
rehabilitacji, jak i dorośli wymagający rehabilitacji. Tu chodzi o to, żeby to było 
stricte, tylko i wyłącznie dla seniorów. Mógłby to zorganizować szpital, albo 
poradnia rehabilitacyjna. Byłoby to dla seniorów, którzy mają chęć 
aktywizowania się. Pomimo kontraktu, szpital czy poradnie są wydolne, żeby 
temu sprostać. Wszystko rozbija się o płace. Zawsze kontrakty są nie do 
szacowane. Żadna firma nie podejmie się przekroczenia. Jednak zdarzają się 
przekroczenia, bowiem firma liczy na refinansowanie. Nikt nie podejmie się 
wykonania kontraktu za darmo. Rozmawialiśmy z dyrektorem szpitala i byłoby to 
coś wspomagającego dla szpitala.  
 
Bernadeta Magiera 
- Czy jest podstawa prawa do tego, żeby wnioskować o takie działania. Może 
osoby kończące odpowiedni kierunek mogłyby, odbywać staż pracy w przychodni 
rehabilitacyjnej. Nie wiem, czy jest możliwość finansowania środkami z budżetu ?  
 
Halina Humeniuk - naczeln. Wydz. Zdrowia i Opieki Społecznej 
- Z budżetu miasta możemy finansować badania przesiewowe, programy 
profilaktyczne, bo na to nam zezwala ustawa. Natomiast nie ma mowy o 
rehabilitacji, czy badaniach wad postawy u dzieci. Problem został 
zasygnalizowany.  
 
dr Paweł Warchałowski 
- U osób starszych profilaktyka nie odnosi najmniejszego skutku. Profilaktykę 
do pewnego momentu można prowadzić, a potem stricte jest to leczenie. Nie 
wiem, jak to zostało zorganizowane w Częstochowie, myślę, że można w tej 
sprawie zasięgnąć informacji. Naszym zadaniem jest szukanie pomysłów, aby 
życie osób starszych stało się łatwiejsze i przyjemniejsze. Da to osobom 
starszym, poczucie bezpieczeństwa i gwarancje spokojnej starości. Być może 
pojawi się możliwość sfinansowania usługi dla seniora.  
 
Halina Humeniuk 
- Może w Częstochowie jest zakład opieki, gdzie miasto jest organem 
założycielskim. My tego nie mamy. U nas jest szpital wojewódzki.  
 
Maria Somerlik 
- Przedstawiamy państwu nasze propozycje. Rehabilitacja jest ogromnie 
potrzebna seniorom. Pierwsze u seniora byłoby leczenie, rehabilitacja i potem 
profilaktyka. Dziękujemy, w imieniu seniorów urzędowi miasta, za możliwość 
zrobienia mammografii po 70-tym roku życia. Z inicjatywy rady doszło do 
spotkania z konsultantem ds. geriatrii województwa śląskiego, gdzie był też 
obecny doradca prezydenta pan Franciszek Piksa. Sprawa została przedstawiona 
pani dyrektor szpitala wojewódzkiego. Został zrobiony milowy krok do przodu. 
Pan konsultant przedstawił nam lekarza z Cieszyna ze specjalizacją , który jest 
zainteresowany powstaniem w Jastrzębiu poradni. Pani dyrektor załatwia sprawy 
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związane z Narodowym Funduszem Zdrowia. Myślę, że w 2014r. może ta sprawa 
ruszyć. Jest jeszcze sprawa tzw. czwartego wieku. Staram się, aby wykłady, 
które będą pod patronatem rady ds. seniorów, miały charakter wieku czwartego. 
Niektóre wykłady mogą dotyczyć tematów smutnych. Nie przychodzi jednak zbyt 
wiele osób. Sprawa jest perspektywiczna. Seniorzy w naszym mieście to 14% 
społeczeństwa, zasługują na opiekę i ją mają. Rada ds. seniorów nie ma 
osobowości prawnej, nie mamy finansów. Działamy tylko i wyłącznie doradczo 
dla pana prezydenta. Do tej pory pan prezydent nie konsultował z nami, że 
robimy dobrze. Dziękujemy panu prezydentowi Piksie, że możemy się zwrócić z 
różnymi sprawami. Rada pewnych zadań nie może zrealizować, ze względu na 
swój zakres obowiązków, oprócz doradztwa. Współpracujemy z panią, która 
prowadzi instytucje poza rządowe. Rad ds. seniorów nie działa dużo, są we 
Wrocławiu, w Gdańsku, w Sosnowcu i na różnych etapach ze sobą współpracują. 
Trudno nawiązać ścisłą współpracę z innym radami, bo nie mamy żadnych 
delegacji, możliwości dojazdu.  
 
Bernadeta Magiera 
- Pomysł jest bardzo dobry. Musimy szukać rozwiązania. Nie wiadomo, czy 
będzie taka możliwość, bo my też jesteśmy obwarowani pewnymi przepisami. Na 
rehabilitacje ludzie czekają miesiącami. Nieraz starsza osoba nie doczeka 
rehabilitacji. Nieraz trzeba nawet czekać i trzy miesiące, a nawet więcej, aby 
zapisać się do lekarza. Potem czeka się na zabiegi. Nieraz trwa to i do pół roku, 
to stanowczo za długo.  
 
Maria Somerlik 
- Proszę państwa, apel od seniorów. Proszą o aktualizację informatora 
świadczeń medycznych. Obecnie jest już częściowo nieaktualny.  
 
Halina Humeniuk 
- W tym roku były środki w budżecie miasta na kolejną edycję informatora. 
Jednak ze strony NZOZ-u była informacja, że będą nowe kontrakty. W przyszłym 
roku z pewnością informator zostanie wydany. Była też propozycja zamieszczenia 
informacji w informatorze, co seniorowi by się należało.  
 
dr Paweł Warchałowski 
- Rada została powołana, aby rozeznać sytuację, coś zmienić. Większość 
większych miast posiada poradnie geriatryczne, oddziały geriatryczne. Natomiast 
Jastrzębie, mimo, że jest dużym miastem, jest tego pozbawione. A 
społeczeństwo zdecydowanie starzeje się. Celem nadrzędnym było 
zorganizowanie poradni. Nawiązaliśmy kontakt z lekarzem, który jest 
ordynatorem oddziału geriatrycznego w Cieszynie. Byliśmy z panem 
prezydentem u konsultanta wojewódzkiego w Katowicach, gdzie mamy pełne 
poparcie. Rozmawialiśmy z panią dyrektor szpitala wojewódzkiego w Jastrzębiu. 
Wszystko zostało pozytywnie przyjęte. Zostały przygotowane potrzebne 
dokumenty, aby przystąpić do utworzenia poradni. Sposób kontraktowania w 
narodowym funduszu jest dosyć specyficzny. Na 2014r. mają już kontraktowane 
przychodnie, natomiast oddziały mają być kontraktowane dopiero na 2015 rok. 
Wszelkie komisje zaakceptowały powstanie poradni np. szpitalnych, co nie 
wymaga dużych nakładów finansowych. Powinien być zatrudniony lekarz, który 
musi być specjalistą z dziedziny geriatrii. Jest to pod specjalizacja. Z pomocą 
konsultanta z Katowic udało nam się skonsultować z dwoma lekarzami. Dyrektor 
szpitala prowadziła z nimi rozmowy i na dzisiaj jeden z lekarzy jest zdecydowany 
podjąć się tworzenia poradni w Jastrzębiu. Niestety niekoniecznie może się 
zdarzyć, że fundusz podpisze nowe kontrakty. Fundusz minimalizuje kontrakty, 



szuka oszczędności. Poradnie nie mogą się na to zgodzić, bo uderza to w jakość 
świadczeń i bezpośrednio w pacjenta. Może się okazać, że mimo wszelkich 
starań, zgromadzonej dokumentacji, pełnej gotowości, poradnia w przyszłym 
roku nie zostanie uruchomiona. W ciągu dwóch lat zrobiono w tej sprawie bardzo 
dużo. Jesteśmy przygotowani i trzeba liczyć na dobrą wolę narodowego 
funduszu. Pan prezydent ofiarował dalszą pomoc w rozwoju takiej poradni. Mam 
nadzieję, że w miarę możliwości wszystko będzie realizowane. Poradnia to 
sprawa podstawowa i konieczna. To by w pewien sposób rozwiązało problemy 
rehabilitacji osób starszych. Rozmawialiśmy z dyrektorem szpitala i gdyby była 
poradnia, to byłoby większe zapotrzebowanie. Szpital ma wstrzymaną możliwość 
udzielania świadczeń i konsultacji rehabilitacyjnych. Mogą wykonywać zabiegi, 
ale szpital nie może świadczyć usług poradnianych. Być może by to pomogło 
szpitalowi.  
 
Elżbieta Siwiec 
- Pan doktor reprezentuje jakie miasto, jaką przychodnię ?  
 
dr Paweł Warchałowski 
- Przepraszam, nie przedstawiłem się. Pracuję jako lekarz rodzinny. Jest to 
NZOZ ośrodek zdrowia przy ul. Kusocińskiego w Jastrzębiu.  
 
Maria Somerlik 
- Pan doktor jest w radzie ds. seniorów.  
 
Halina Humeniuk 
- Jeśli chodzi o kontraktowanie świadczeń na rok następny, to jest nowe 
rozporządzenie. Minister na tej podstawie wydał zarządzenie, mówiące o tym, że 
specjalistyka będzie kontraktowana w ten sposób, że pierwszeństwo będą miały 
poradnie przyszpitalne, posiadające oddział o specjalnościach.  
 
dr Paweł Warchałowski 
- To podejście nie do końca prawidłowe, bo koszt stworzenia oddziału jest 
nieporównywalny. Poradnie, które istnieją w naszym mieście nie mają oddziału.  
 
Maria Somerlik 
- Zwracamy się o pomoc w zakupie sprzętu. Mam nadzieję, że poradnia 
geriatryczna będzie w pierwszej trójce.  
 
Bernadeta Magiera 
- Będziemy o to dbać. Dziękuję pani za starania, za pracę . Dziękujemy panu 
doktorowi za wyjaśnienie pewnych spraw. Jesteśmy za powstaniem przychodni. 
Dziękujmy, że pani dba o naszych seniorów.  
 
  
 
Ad. 4 
 
Podatki i opłaty lokalne. 
 

- projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości  
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 rok,  

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz skarbnik miasta. 
Zakłada się wzrost stawek podatkowych uchwalanych na 2014 rok o 0,9%. 
Proponowane stawki pozwolą na planowanie dochodów z tytułu podatku od  
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nieruchomości o 273 tys. większych niż przy obecnych stawkach. Proponowane 
stawki są niższe od stawek maksymalnych. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 2, przeciw – 1, 
wstrzymujących się – 1. 
 
 
− projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
 transportowych na terenie miasta Jastrzębia-Zdroju na 2014 rok, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz. Projekt uchwały zakłada 
wzrost stawek podatkowych uchwalanych na 2014 rok o 0,9%. Jest to wskaźnik 
wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych. Proponowane stawki są niższe od 
stawek maksymalnych ogłoszonych przez ministra finansów. Przyjęcie 
proponowanych stawek pozwoli na planowanie wzrostu dochodów z tytułu 
podatku o około 9 tys. zł.  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 2, powyższy projekt uchwały.  
 

 
- projekt uchwały w sprawie wysokości stawki opłaty od posiadania psów, 

terminu płatności, zasad ustalania i poboru oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso,  

 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz. Projekt uchwały zakłada 
pozostawienie stawki za jednego psa w obecnie obowiązującej wysokości. 
Osobom, które nabyły psy ze schroniska dla zwierząt, pozostawia się zwolnienie 
na okres 12 miesięcy. Przewidywane wpływy z tytułu opłaty za 2014r. wynoszą 
62 tys. zł.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 3, przeciw – 1, 
wstrzymujących się – 1, powyższy projekt uchwały.  
 

 
- projekt uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 

określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój w roku 2014 oraz zwolnienia z opłaty targowej 
niektórych rodzajów sprzedaży,  

 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Marek Krakowski dyr. Jastrzębskiego 
Zakładu Komunalnego. Powiedział, że opłata dzienna jest jedną z opłat 
pobieranych przez miasto w związku z prowadzeniem handlu. Zgodnie z ustawą z 
12 stycznia 1991r. z późniejszymi zmianami o podatkach i opłatach lokalnych 
opłatę targową pobiera się od osób fizycznych, prawnych oraz jednostek 
organizacyjnych nie posiadających osobowości prawnej, dokonujących sprzedaży 
na targowisku. Mając na względzie trudną sytuację na rynku oraz zauważalny 
spadek zainteresowania handlem na targowiskach miejskich, proponuje się 
pozostawienie obowiązujących stawek opłaty targowej na poziomie 2013 roku.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0, powyższy projekt uchwały.  
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Ad. 5 
 
Sprawy bieżące. 
 

− projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz skarbnik miasta. 
Powiedział, że w załączniku nr 1 wprowadza się wartości liczbowe wynikające z 
projektu uchwały rady miasta w sprawie zmiany budżetu miasta na 2012 rok 
przygotowanej na sesję w październiku . W załączniku nr 2 aktualizuje się 
informacje, głównie w zakresie wyniku finansowego oraz przychodów i 
rozchodów. W załączniku nr 3 proponuje się wprowadzić nowe przedsięwzięcie 
dotyczące budowy dróg – ul. Gołębia na kwotę 225 000 zł, a w roku 2013 na 
kwotę 175 000 zł. W 2012r. zmniejsza się planowany limit zobowiązań i 
wydatków dla przedsięwzięć wieloletnich o kwotę 402 906 zł. Zwiększyć w 2012r. 
planowany limit zobowiązań i wydatków, dla przedsięwzięć wieloletnich o kwotę 
648 000 zł. Przesuwa się planowany limit zobowiązań i wydatków dla 
przedsięwzięć wieloletnich z roku 2012 na 2013 o kwotę 2 727 699 zł. Przesuwa 
się planowany limit zobowiązań - przebudowa targowiska miejskiego przy ul. A. 
Bożka – z roku 2012 na rok 2014 o kwotę 4 mln zł. Zwiększa się planowany limit 
zobowiązań i wydatków , dla przedsięwzięcia wieloletniego – cmentarze – o 
kwotę 670 000 zł., dla przedsięwzięcia wieloletniego – budowa ul. Kasztanowej - 
o kwotę 1 498 000 zł. Zmienia się planowany limit zobowiązań i wydatków dla 
przedsięwzięcia wieloletniego – adaptacja Łazienek i dla potrzeb USC. W 
załączniku nr 4 w przedsięwzięciu – osiągamy sukcesy w nauce – zwiększa się 
limit wydatków planowanych do poniesienia ze środków własnych miasta o kwotę 
13 zł w 2012r. Plan wydatków na rok 2012 wyniesie 92 811 zł. Łączne nakłady 
finansowe w zakresie wydatków bieżących będą w wysokości 156 976 zł, a limit 
zobowiązań wyniesie 13 zł. Łączne nakłady finansowe w zakresie wydatków 
bieżących na przedsięwzięcie – wewnątrz krajobrazu - wyniosą 84 712 zł. 
Nakłady łączne na przedsięwzięcie wieloletnie – poznawanie tradycji, tworzenie 
jedności - będą w wysokości 81 003 zł, a limit zobowiązań wyniesie 81 003 zł. 
Wprowadza się nowe przedsięwzięcie wieloletnie - Europa na scenę - z łącznymi 
nakładami w kwocie 83 200 zł z takim samym limitem zobowiązań. Jest też nowe 
przedsięwzięcie wieloletnie – Daily life trough art - o łącznych nakładach 
finansowych w wysokości 41 600 zł z limitem zobowiązań 41 600 zł. Łączne 
nakłady finansowe do poniesienia, ze środków pochodzących z funduszy Unii 
Europejskiej, wyniosą 2 136 894 zł, a limit zobowiązań to 573 161 zł. 
Przedsięwzięcie majątkowe – termomodernizacja Zespołu Szkół nr 2 – to łączne 
nakłady w kwocie 4 439 867 zł, z limitem zobowiązań 1 486 737 zł. W załączniku 
nr 5 wprowadzić bieżące przedsięwzięcie wieloletnie – inwentaryzacja dróg i 
obiektów inżynierskich na terenie miasta - wprowadzić zapis w sprawie 
inwentaryzacji dróg i obiektów inżynierskich na terenie miasta, z planowanym 
limitem zobowiązań i wydatków w kwocie 2,5 mln zł.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się –1, powyższy projekt uchwały.  
 

 
− projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 rok w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok, 
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Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz. Powiedział, że w 
załączniku nr 1 zmniejsza się planowane dochody budżetu miasta o kwotę 6 801 
766 zł. Łączna kwota planowanych dochodów budżetu miasta po wprowadzeniu 
zmian wynosi 336 904 355 zł. W załączniku nr 2 zmniejsza się planowane 
wydatki budżetu miasta o kwotę 6 547 053 zł i łączna kwota planowanych 
wydatków budżetu miasta wynosi 380 809 706 zł. Zwiększa się, w załączniku nr 
3, planowany deficyt na 31 grudnia 2012r. o kwotę 254 713 zł. Deficyt budżetu 
miasta po zmianach wyniesie 43 905 351 zł. W załączniku nr 4, zwiększa się 
kwotę planowanych przychodów do budżetu miasta o 254 713 zł, z tytułu 
nadwyżki budżetowej. Kwota po zmianie to 44 055 351 zł. W załączniku nr 5 
zmniejsza się plan dotacji udzielanych z budżetu miasta o kwotę 1 257 713. W 
załączniku nr 6 zwiększa się o kwotę 10 233 zł plan dochodów gromadzonych na 
wydzielonym rachunku jednostek, o których mowa w art. 223 ust. 1 ustawy o 
finansach publicznych oraz wydatkach nimi finansowanych na 2012 rok.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się –2, powyższy projekt uchwały.  
 
 

 
− projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2013, 

 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Andrzej Koba dyr. Powiatowego Urzędu 
Pracy. Powiedział, że w projekt uchwały określa zadania z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej na rok 2013. Powiatowy Urząd Pracy dokonał przesunięć 
środków finansowych z PFRON na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej określonych w ustawie. W ramach posiadanych środków przesuwa się 
zadania – zwrot kosztów wyposażenia, koszty szkolenia, instrumenty lub usługi, 
środki na działalność gospodarczą.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 5, przeciw – 0, 
wstrzymujących się –0, powyższy projekt uchwały.  
 
 

− projekt uchwały w sprawie połączenia Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego z Miejskim Zarządem Nieruchomości, 

 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Franciszek Franek Doradca Prezydenta 
Miasta – pełnomocnik ds. Oświaty, Polityki Społecznej i Ochrony Środowiska. 
Projekt uchwały prezydent miasta opiniował negatywnie.  
 
Komisja zaopiniowała głosami: za – 2, przeciw – 2, wstrzymujących się –1, 
powyższy projekt uchwały.  
 
 

− odpowiedź na wniosek komisji w sprawie środków na utworzenie ośrodka 
interwencji kryzysowej,  

 
Komisja zapoznała się z odpowiedzią na wniosek.  
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Ad. 6 
 
Protokół z posiedzenia komisji w dniu 19 września 2013r. został przyjęty 
głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 
Ad. 7 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
 
Bernadeta Magiera 
- Co z kawiarenką w parku, jest znowu zamknięta. Jest chyba trzeci 
dzierżawca, dlaczego tak się dzieje ?  
 
Franciszek Piksa 
- Dzierżawca rezygnuje chyba nie ma zysku.  
 
Bernadeta Magiera 
- Może należy obniżyć czynsz, żeby się opłaciło. Lepiej mieć połowę, niż nie 
mieć wcale.  
 
Franciszek Piksa 
- Kiedyś pani Maria Somerlik mówiła o kawiarni dla seniorów, gdzie można 
byłoby kupić kawę za złotówkę. Można mieć pomysły, ale kto to sfinansuje.  
 
Lucyna Maryniak 
- Jest trudny temat, chodzi o bezdomnego, który sypia na cmentarzu, a teraz 
śpi na ul. Wyzwolenia na przystanku.  
 
Teresa Jachimowska 
- Pani radna nie zawsze. Osoba ta jest nam znana od kilku lat. Pan nie jest 
pozbawiony możliwości decydowania o sobie. Nie jest tak, że nie posiada 
możliwości ubrania się. Cały czas mamy kontakt. Podczas objazdu ze strażą 
miejską byliśmy w nocy na cmentarzu i na ul. Wyzwolenia, żeby go zastać. Ta 
osoba nie chce pomocy. Nie ma domu, nie ma bliskiej rodziny, tylko daleką 
krewną.  
 
Tadeusz Markiewicz 
- Jest zasada, że chcącemu nie dzieje się krzywda.  
 
Bernadeta Magiera 
- Pomóżmy tym, co chcą, co dają sobie pomóc. Nic na siłę. Wracam do 
sprawy wniosku w sprawie finansowania rehabilitacji seniorów.  
 
 
Komisja wnioskuje o informację, jaka jest możliwość finansowania z 
budżetu miasta dodatkowych rehabilitacji dla seniorów.  
 
Komisja przyjęła wniosek głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
Komisja kieruje wniosek do prezydenta miasta.  
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Ad. 8 
 
Przewodnicząca komisji podziękowała za przybycie i zakończyła obrady. 
 

Przewodnicząca Komisji 
 

Bernadeta Magiera 
 
Protokołowała  
Alicja Trocka 
 
 
 


